
Protokół nr XXXIII
Z XXX Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 7 października 2009 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
        
        Otwarcia obrad XXXI sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, 

Grzegorz Augustyniak, który przewodniczył  obradom. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Pana 
Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Pana Mecenasa, Panią Kierownik GOPS, sołtysów oraz media. 
Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec  ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  radnych,  stanowi  quorum  pozwalające  na 
podejmowanie prawomocnych decyzji.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli:
Pan Bernard Stein – Wójt Gminy Kluki,
Pani Elżbieta Bednik – Skarbnik Gminy Kluki,
Pani Anna Fabrowska – Sekretarz Gminy Kluki,
Pan Andrzej Domański – Radca Prawny,
Sołtysi Gminy Kluki
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

                 Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. Przed sesją 
odbyły  się Komisje  Wspólne Rady i  w wyniku dyskusji  zostały zgłoszone uwagi  do porządku 
obrad. Mianowicie uchwały podatkowe radni zaproponowali przesunąć na kolejną sesję. W miejsce 
uchwał podatkowych Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie uchwał:

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienia służebności przesyłu.
- Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 31/XXXII/09 Rady Gminy Kluki w sprawie wyrażenia 
zgody  na  zawarcie  umowy  pomiędzy  Gmina  Kluki,  a  Powiatem  Bełchatowskim,  dotyczącej 
współudziału  w kosztach  realizacji  zadania  inwestycyjnego polegającego na przebudowie drogi 
powiatowej nr 1909 E Lubiec – Parzno – Bełchatów na odcinku Parzno – Emilin. 
- Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009 r.
- Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 30/XXXII/09 Rady Gminy Kluki z dnia 16 września 
2009 r.  w sprawie  opłat  za  usługi  świadczone  w Przedszkolu  w Klukach prowadzonym przez 
Gminę Kluki. 

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
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4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Nr 22/VIII/2007 z dnia 31maja 2007 roku 
w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Klukach.
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania.
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie  zgody na ustanowienia służebności przesyłu.
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 31/XXXII/09 Rady Gminy Kluki w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  pomiędzy  Gmina  Kluki,  a  Powiatem  Bełchatowskim, 
dotyczącej  współudziału  w  kosztach  realizacji  zadania  inwestycyjnego  polegającego  na 
przebudowie  drogi  powiatowej  nr  1909 E Lubiec  – Parzno – Bełchatów na odcinku Parzno – 
Emilin. 
 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009 r.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 30/XXXII/09 Rady Gminy Kluki z dnia 16 
września 2009 r. w sprawie opłat za usługi świadczone w Przedszkolu w Klukach prowadzonym 
przez Gminę Kluki. 
11. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Wójta Gminy Kluki. 
13. Interpelacje i wolne wnioski.
14. Sprawy różne.
15. Zakończenie obrad. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
         
                 Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na 
sali obrad. Uwagi do protokołu Radny J. Konieczny zgłosił już na posiedzeniu Komisji. Zaproponował, 
aby uzupełnić brakujące wypowiedzi i protokół zatwierdzić na kolejnej sesji. Za takim rozwiązaniem 
głosowali wszyscy radni.

Punkt 4  – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Nr22/VIII/2007 z dnia 31maja 
2007 roku w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Klukach. 

                 Przewodniczący Rady poprosił o omówienie treści uchwał obecną na sesji panią Kierownik 
GOPS - Katarzynę Woszczyk. 
Uchwały przygotowane przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej dotyczą realizacji wprowadzanego 
nowego zadania tzn. usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych. Usługi opiekuńcze 
przeznaczone są dla mieszkańców Gminy Kluki, którzy ze względu na wiek lub niepełnosprawność 
potrzebują pomocy. Mają one na celu pomóc świadczeniobiorcy w wykonywaniu codziennych 
czynności życiowych, których wykaz znajduje się w załączniku do projektu uchwały. Decyzją 
administracyjną zostaną określone terminy świadczenia usług, zakres czynności w ramach usług oraz 
wnoszoną przez klienta odpłatność. W projekcie uchwały znajduje się również tabela procentowa 
dotycząca wysokości opłat przez klienta, uzależniona od wysokości dochodów. Różnicę między dopłatą 
wniesioną przez świadczeniobiorcę, a pełną odpłatnością za usługę będzie pokrywać GOPS.
Usługi będą świadczone od poniedziałku do piątku. 

Następnie Pani Kierownik GOPS odpowiedziała na pytania Radnych: 
Radny J. Dymiński – jeżeli usługi będą świadczone od poniedziałku do piątku, co w przypadku jeśli 
ktoś będzie wymagał takiej opieki w sobotę i w niedzielę?
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Pani K. Woszczyk – Gminne Ośrodki Pomocy Społecznej nie prowadzą takich usług w dni wolne od 
pracy. Mogą prowadzić je Stowarzyszenia i wówczas mogą zatrudniać pracowników na umowę – 
zlecenie. Jeżeli jednak w toku realizacji zadnia wynikną takie sytuacje, będziemy podejmować stosowne 
kroki w tym celu. 
Radny H. Kęsy – zapytał czy są zabezpieczone środki w budżecie na realizację tego zadania.
Pani Kierownik – odpowiedziała, że na ten cel w bieżącym roku są zabezpieczone środki w rezerwie.
Przewodniczący Rady – zapytał skąd pomysł na wprowadzenia takiego zadania i jaki jest planowany 
koszt realizacji? 
Pani Kierownik – podczas wyjazdów w teren z pracownikami socjalnymi zauważa się potrzebę 
wprowadzenia takich usług. Przewidywany koszt usług będzie uzależniony w dużej mierze od 
wynagrodzenia opiekuna oraz od ilości chętnych wnioskodawców.
Po udzieleniu odpowiedzi na wszystkie pytania radnych, Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 32/XXXIII/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 7 października 2009 r.
w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Nr 22/VIII/2007 z dnia 31maja 2007 roku w sprawie 

zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Klukach.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.     

Punkt 5      – Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i  
odpłatności za usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
również trybu ich pobierania.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem glosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od 
głosu.

Uchwała Nr 33/XXXIII/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 7 października 2009 r.
w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, 
z wyłączeniem specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

Uchwała stanowi załącznik nr 5  do protokołu.     

Punkt 6     –  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.

                Przewodniczący G. Augustyniak oczytał pismo, które wpłynęło do Rady Gminy i Wójta 
Gminy Kluki od Rady Sołeckiej i mieszkańców wsi Kaszewice. Rada Sołecka w imieniu wszystkich 
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mieszkańców  Kaszewic zwróciła się z prośbą o podjęcie działań w celu wykupienia części działki 
gruntowej, tzn. 0,08 ha znajdującej się w sąsiedztwie remizy OSP w Kaszewicach, z przeznaczeniem jej 
na parking. W związku z powyższym został przygotowany projekt uchwały.
Radca Prawny A. Domański – wyjaśnił, iż nie może to być uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości, ponieważ ta nieruchomość nie jest precyzyjnie określona tzn. działka musi być 
podzielona i musi mieć nadany numer. Dopiero wtedy Rada Gminy może podjąć uchwałę o wyrażeniu 
zgody na nabycie nieruchomości. Natomiast obecnie rada może podjąć uchwałę intencjonalną, że uznaje 
za celowe nabycie tej części działki. Pan A. Domański  zaproponował, aby tytuł uchwały brzmiał: w 
sprawie wyrażenia opini o celowości zakupu działki (gruntu) w Kaszewicach  a w §1tej uchwały zapis 
 „wyraża się zgodę” zastąpić zapisem  „uznaje się za celowe”. Jeżeli aktualny właściciel dokona 
podziału tej działki wówczas rada może podjąć uchwałę na nabycie tej konkretnej działki.
Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 34/XXXIII/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 7 października 2009 r
w sprawie wyrażenia opini o celowości zakupu działki w Kaszewicach.

Uchwała stanowi załącznik nr 6  do protokołu.     

Punkt 7 – Podjęcie uchwały w sprawie  zgody na ustanowienia służebności przesyłu.

Projekt uchwały wynika z tego, że na terenie Gminy Kluki jest budowana 
linia  400  KV,  a  przebieg  tej  lini  w niewielkim  zakresie  przebiega  nad  pasami  dróg,  które  są 
własnością gminy.
Wykonawca sieci elektroenergetycznej jest zobligowany do zapłacenia za tą służebność,
a w przyszłości ta linia przyniesie gminie korzyści w postaci podatku od budowli. Radca Prawny 
zaproponował, aby tytuł uchwały brzmiał: w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu  a  ponieważ  w  §1  nie  został  oznaczony  czas  służebności,  zaproponował  następujące 
brzmienie tego paragrafu: „wyraża się zgodę na ustanowienie na czas nie oznaczony służebności 
przesyłu…”
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.          

  

Uchwała Nr 35/XXXIII/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 7 października 2009 r
w sprawie zgody na ustanowienie służebności przesyłu.

Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu.     

Punkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 31/XXXII/09 Rady Gminy Kluki w 
sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  pomiędzy  Gmina  Kluki,  a  Powiatem 
Bełchatowskim,  dotyczącej  współudziału  w  kosztach  realizacji  zadania  inwestycyjnego 
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polegającego na przebudowie drogi  powiatowej  nr  1909 E Lubiec – Parzno – Bełchatów na  
odcinku Parzno – Emilin. 

Pan  Wójt  wyjaśnił  iż  projekt  tej  uchwały wynika  z  konieczności  doprecyzowania 
zadania do zapisu jaki jest  w Starostwie Powiatowym zgodnie z projektem na tą drogę. Polega to 
na  tym,  że  nie  jest  ten  odcinek  określony  jako  Parzno-  Domiechowice,  ale  jego  prawidłowe 
oznaczenie brzmi: Lubiec-Parzno-Bełchatów, odcinek Parzno- Emilin.  Również doprecyzowania 
wymaga  określenie  środków  finansowych,  ponieważ  zadanie  będzie  dofinansowane  z  tzw. 
schetynówek, wnioskobiorca  wymaga, aby w takiej uchwale zawarta była kwota intencyjna, czyli 
wspomniane na poprzedniej sesji 50 tys zł. Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.        

Uchwała Nr 36/XXXIII/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 7 października 2009 r
w sprawie zmiany uchwały Nr 31/XXXII/09 Rady Gminy Kluki w sprawie wyrażenia zgody 
na  zawarcie  umowy  pomiędzy  Gmina  Kluki,  a  Powiatem  Bełchatowskim,  dotyczącej 
współudziału  w  kosztach  realizacji  zadania  inwestycyjnego  polegającego  na  przebudowie 
drogi powiatowej nr 1909 E Lubiec – Parzno – Bełchatów na odcinku Parzno – Emilin. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8  do protokołu.     

Punkt 9 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009 r.

Zmiany  w  budżecie  zostały  szczegółowo  omówione  na  posiedzeniu  wspólnym 
Komisji. Również Komisja Budżetu i Finansów po zapoznaniu się z  projektem dotyczącym zmian 
w  budżecie,  zaopiniowała  przedłożony  projekt  pozytywnie.  Przewodniczący  odczytał  projekt 
uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.     
   

Uchwała Nr 37/XXXIII/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 7 października 2009
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009 r.

Uchwała stanowi załącznik nr 9  do protokołu.

Punkt 10 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 30/XXXII/09 Rady Gminy Kluki z  
dnia  16  września  2009  r.  w  sprawie  opłat  za  usługi  świadczone  w  Przedszkolu  w  Klukach  
prowadzonym przez Gminę Kluki. 
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                   Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały z poprzedniej jest efektem interwencji 
rodziców, ponieważ poprzednia uchwała w znacznym stopniu zwiększałaby opłaty za przedszkole. 
Dyrektor  Zespołu  Szkół  E.  Łumińska  dopowiedziała  również,  że  opłata  nie  dotyczy  dzieci 
dojeżdżających,  uczniowie  z  rocznego przygotowania  przedszkolnego (tzw.  zerówka)  będą pod 
opieką  świetlicy.  Pani  Dyrektor  zwróciła  również  uwagę,  że  obecnie  stawka  żywieniowa  w 
przedszkolu wynosiła 4,60 zł, po kalkulacji Pani Dyrektor na zebraniu Rady Rodziców zaproponuje 
stawkę 4,40 zł. Opłata za miesięczne wyżywienie w przedszkolu będzie wynosić 96,80 zł.
Kierownik  Zespołu  Obsługi  Szkół  M.  Karpińska  wyjaśniła  również,  że  uchwała  umożliwia 
bonifikatę  o 30% opłaty dla kolejnego dziecka lub bliźniaków.
Przewodniczący Rady zwrócił się o opinię do Radcy Prawnego. 
Pan A. Domański – co do wysokości opłat, Rada o tym decyduje i żaden organ nadzoru nie ma 
możliwości  kwestionowania tego.  Również Rada jest  uprawniona do wprowadzania preferencji. 
Następnie Przewodniczący Rady podkreślił, iż taką uchwałę Kierownik ZOS powinna przedstawić 
już przed wakacjami, aby zanim rozpocznie się rok szkolny wprowadzić ewentualne korekty.
Radna Z. Dyła dodała, iż wszyscy uważają, że generalnie wszystkie uchwały powinny być 
przedstawiane Radzie  wcześniej, nie w ostatniej chwili.
Po omówieniu wszystkich uwag i wątpliwości Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem 
głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 38/XXXIII/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 7 października 2009
w sprawie zmiany uchwały Nr 30/XXXII/09 Rady Gminy Kluki z dnia 16 września 2009 r. w 

sprawie opłat za usługi świadczone w Przedszkolu w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu.

Następnie Przewodniczący w związku z chwilową nieobecnością Pana Wójta oczytał pisma, które 
wpłynęły do Rady Gminy:
1) Pismo od Prezesa Zarządu Gminnej Spółdzielni „SCH” w Klukach M. Kęsego dotyczące stawek 

podatku od nieruchomości na 2010 r. Zarząd Gminnej Spółdzielni prosi Radę naszej Gminy, aby 
uchwalając stawki podatku od nieruchomości na 2010 rok od bazy obrotu rolnego uwzględniła: 

      warunki lokalizacyjne, rodzaj prowadzonej działalności, stan techniczny i wiek budynku. 
2) Pismo od mieszkańców wsi Wierzchy Kluckie i Wierzchy Parzeńskie z prośbą o wykonanie drogi 

asfaltowej łączącej obie wioski co stanowi odcinek 1 km  oraz dokończenie dróg w obu 
miejscowościach.

3) Pismo od A. K. Frank w sprawie wykupu lokalu mieszkaniowego. 
Wójt B. Stein wyjaśnił, że wycena lokalu została już zlecona i najprawdopodobniej Rada będzie 
mogła podjąć stosowną uchwałę w sprawie sprzedaży lokalu. 

4) Pismo od H. Frąckiewicza z prośbą do Rady Gminy o podjęcie kroków w celu umożliwienia 
eksploatacji rozpoznanych i udokumentowanych złóż kopalin położonych na terenie Gminy Kluki. 

Przewodniczący zwrócił się do Komisji Rady oraz sołtysów z prośbą o przeanalizowanie tego 
wniosku oraz rozmowy z mieszkańcami, dopiero wtedy Rada podejmie stosowne kroki i działania. 
W wyniku dyskusji opinie radnych dzieliły się na:

- część radnych uznała, że trzeba sprawę przedyskutować z ludźmi, zwłaszcza mieszkańcami wsi, 
przez które odbywałby się wywóz kruszywa,
- większa część radnych opowiedziała się za tym, iż decyzja należy do kompetencji rady i nie 
powinno się „zamykać drogi” przedsiębiorstwom, tym samym blokować inwestycję. Jedynie warto 
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starać się o naprawę dróg powiatowych. Na sesji obecni byli również inwestorzy prowadzący 
kopalnię kruszywa. Pan Pacak prosiło o uświadomienie mieszkańcom wsi Trząs, ze jeżeli zamknie 
kopalnię w Kuźnicy, cały transport kruszywa z Chabielic i tak będzie prowadzić przez Trząs, a to 
znacznie nasili ruch w tej miejscowości. 
Tytułem podsumowania Wójt B. Stein przypomniał, że jeśli rada przychyli się do prośby 
przedsiębiorców, jej działanie będzie polegać na skierowaniu pisma do Wojewody o zniesieniu 
zapisów w rozporządzeniu dotyczącym Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Widawki o 
wyłączenie eksploatacji kruszywa.

 Punkt 11 –  Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

 Wójt B. Stein przedstawił informacje z działalności międzysesyjnej:
• Zakończono i oddano do użytku wodociąg w Osinie.
• Zakończono przebudowę dróg dojazdowych do pól – Kolonia Kaszewice,Roździn. 
• Została zakończona również budowa 3 odcinków asfaltowych: Kaszewice I, II, Kresy.
• Zakończono i oddano do użytku drogę asfaltową do Osiny (1,5 km).
• Wykonano rozbudowę sieci wodociągowej w miejscowości Kluki poprzez wykonanie przyłącza 

do cmentarza wojskowego w Klukach.
• Została wykonana nakładka bitumiczna w m-ci Żar. 
• Trwa budowa boiska „Orlik”, jest ona podzielona na VI etapów. Obecny Kierownik budowy 

zgłosił zakończenie budowy II etapu. 
• Na kanalizację na osiedlu Leśnym została już podpisana umowa. W I etapie nastąpi przebudowa 

oczyszczalni ścieków. 
• Została podpisana umowa na oświetlenie w m-ci Wierzchy Parzeńskie.
• Również została podpisana umowa na budowę odcinka wodociągów w m-ci Słupia. 
• Wykonywany jest odwiert studnii w Klukach. 
• Rozpocznie się remont Sali w Urzędzie Stanu Cywilnego.

Radni zadali następujące pytania:
Radna I. Lewńska – Kto jest wykonawcą sieci wodociągowej w Słupii?
Wójt B. Stein – Jest to firma „Sikor” z Częstochowy. 
Radny H. Kęsy – czy są już protokoły odbioru na drogi w Kaszewicach, ponieważ jeden odcinek 
wygląda jak naprawiany?
Wójt B. Stein – Drogi w czterech miejscach, gdzie były pęknięcia faktycznie były naprawiane, 
natomiast na całą drogę są gwarancje i jeśli cokolwiek będzie się działo z gwarancji należy 
korzystać.
Radna I. Lewińska – Z gwarancji można skorzystać, ale projekt i wykonanie pozostawia wiele do 
życzenia. 
Wójt B. Stein – W przyszłości należy zmienić inspektora nadzoru i projektanta. Są oferty innych 
projektantów wobec tego na nowe inwestycje można skorzystać z innych ofert. 
H. Kęsy – Zaproponował, aby Komisja Infrastruktury sprawdziła dokumenty, sposób 
przeprowadzania robót, odbiór oraz dziennik budowy. 
Radna D. Stankowska – Zapytała na jakim etapie jest naprawa drogi będącej na gwarancji w m-ci 
Ścichawa?
Wójt B. Stein – Jest to etap dochodzenia się z firm, a która od maja przesuwa terminy naprawy 
tego pęknięcia. 
Radny J. Dymiński – zauważył, iż winę za złe wykonanie drogi ponoszą projektanci, ponieważ nie 
umieszczają w projektach wszystkich koniecznych wskazówek, wygrywają najtańsze oferty, a 
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projekty dostosowane są do najniższych kosztów. Czasem warto zapłacić więcej, ale jakość niech 
będzie lepsza. J. Dymiński zapytał również jak wygląda sprawa gabinetu stomatologicznego?
Wójt B. Stein – Do dziś żaden z dyrektorów szkół nie przywiózł listy chętnych, ani zgody 
rodziców, natomiast zwrot kosztów remontu jest prawnie niemożliwy na podstawie umowy z 
wydzierżawiającym. 
Radny J. Konieczny – Zwrócił się z zapytaniem czy wyrok sądu jest prawomocny? 
Wójt B. Stein – tego nie wiem, ja się nie odwoływałem.

Punkt 12 – Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Wójta Gminy Kluki. 

          Przewodniczący Rady poprosił radcę prawnego A. Domańskiego, aby przedstawił radzie 
obecną sytuację. 
Radca prawny A. Domański – po pisemny zrzeczeniu się mandatu przez Pana Wójta, jego mandat 
wygaśnie z chwilą podjęcia uchwały stwierdzającej wygaśnięcie mandatu. Uchwała ta nie ma 
charakteru konstytutywnego, jedynie charakter deklaratoryjny co oznacza, że nie może wpłynąć na 
oświadczenie woli złożone przez Wójta. Po przyjęciu tej uchwały mandat Wójta wygasa. 
Następnie premier za pośrednictwem Wojewody powołuje Komisarza, który będzie pełnił funkcję 
Wójta. Przewodniczący Rady zgodnie z art. 28d jest zobowiązany niezwłocznie po podjęciu 
uchwały dostarczyć tę uchwałę Wojewodzie i Komisarzowi w Piotrkowie. Następnie powstaje 
problem czy też przeprowadzać wybory uzupełniające czy też nie. Prawo stanowi tak, że jeżeli 
okres od hipotetycznej daty wyborów do końca kadencji byłby krótszy niż 6 miesięcy, wówczas w 
żadnym przypadku wyborów uzupełniających się nie przeprowadza. Natomiast w przypadku, gdy 
okres ten jest dłuższy niż 6 miesięcy, a krótszy niż 12 miesięcy to rada podejmuje decyzję o tym 
czy takie wybory uzupełniające przeprowadzić.
Radny J. Konieczny – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym §2 projektu uchwały stwierdzającej 
wygaśnięcie mandatu, który brzmi „zobowiązuje się Przewodniczącego Rady do niezwłocznego 
przesłania niniejszej uchwały Wojewodzie oraz Komisarzowi wyborczemu 
w Piotrkowie Tryb.” - jaki skutek prawny ma część paragrafu: „…oraz Komisarzowi wyborczemu 
w Piotrkowie Tryb ” 
Radca Prawny A. Domański – zapis taki wynika wprost z ustawy o bezpośrednim wyborze wójta 
art. 26 ust. 3. Wobec powyższego zapis uchwały jest tożsamy z zapisem ustawy. Natomiast od 
daty podjęcia tej uchwały rada gminy ma 30 dni do ewentualnego rozstrzygnięcia kwestii czy 
przeprowadzać wybory uzupełniające czy też nie. W związku z tym, że znajdujemy się w 
określonym czasie, gdzie okres pomiędzy hipotetyczną datą wyborów uzupełniających, które 
mogłyby się odbyć po przejściu kalendarza wyborczego, a końcem kadencji przypadającej na 
koniec października przyszłego roku, będzie niewątpliwie krótszy niż 12 miesięcy. Wobec 
powyższego rada gminy podejmie decyzję czy przeprowadzić wybory. Gdyby ten okres był 
dłuższy niż 12 miesięcy, wybory uzupełniające musiałyby się odbyć. W obecnej sytuacji jeśli rada 
podejmie decyzję, że nie chce wyborów musi w ciągu 30 dni podjąć uchwałę o nie 
przeprowadzaniu wyborów. Jeśli takiej uchwały nie podejmie, wybory się odbędą. Po wyjaśnieniu 
przez pana A. Domańskiego wszystkich wątpliwości zgłoszonych przez radnych, Przewodniczący 
zwrócił się do rady o przemyślenie i podjęcie słusznej decyzji czy przeprowadzać wybory czy też 
nie, ponieważ rada poniesie pełną odpowiedzialność za tą decyzję. Natomiast jeśli będą wybory do 
urn pójdzie około 3 tys. wyborców i będzie to decyzją wyborców, nie 15 radnych.
Następnie po raz kolejny Radca prawny wyjaśnił, iż uchwała stwierdzająca wygaśnięcie mandatu 
nie spowoduje żadnych działań, które podejmie Komisarz dotyczących przeprowadzania 
wyborów. W tym celu konieczne jest podjęcie uchwały o nie przeprowadzaniu wyborów 
uzupełniających. Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy 
radni. 

8



Uchwała Nr 39/XXXIII/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 7 października 2009
w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Wójta Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu.

Punkt 13 i 14 – Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.

      
Na zakończenie pan B. Stein serdecznie podziękował za współpracę radnym zarówno tej kadencji 
jak i poprzednich. Szczególne podziękowania skierowane zostały do radnych, którzy starali się 
wypełniać swoją rolę w sposób aktywny, rzeczowy, bezstronny i zgodny z ustawą o samorządzie 
gminnym, którzy pomagali w realizacji wszystkich przedsięwzięć inwestycyjnych. Podziękowania 
dotyczyły również wszystkich konstruktywnych działań i uwag. Następnie pan B. Stein krótko 
przedstawił obecną sytuację Gminy: „gminę zostawiam w dobrej kondycji finansowej, 
zrealizowanych zostało większość zaplanowanych na ten rok inwestycji a pozostałe są w trakcie 
realizacji. Nie zaciągałem kredytów ani nie ma takiej potrzeby obecnie”.

         Stan środków na dzień 5 października 2009 kształtuje się następująco: na lokatach mamy 2 mln 41 
tyś  a na rachunku bankowym 1mln 40 tyś. Razem 3 mln. 81 tyś zł. 

         Największe inwestycje z okresu pełnienia funkcji wójta to:
           - wodociąg Parzno- Strzyżewice
           - budowa szkoły, na którą mieszkańcy czekali 40 lat a wszystkie zamiary kończyły się na etapie

    projektowania
           - budowa boiska „Orlik 2012”
           - budowa kanalizacji, która właśnie się rozpoczęła.
         Wartość tego rocznych inwestycji to prawie 5 mln zł. Wszystkie zaplanowane inwestycje na rok 

obecny zostały już wprowadzone w etap realizacji. Wszystkie terminowe zobowiązania zostały 
zrealizowane, a należności, które należały się wykonawcom i kontrahentom uregulowane.
      Z tego miejsca pan B. Siein podziękował wszystkim swoim wyborcom, którzy obdarzyli go 
mandatem zaufania i jednocześnie przeprosił, że nie udało mu się wytrwać do końca kadencji. 
Radnym natomiast życzył, aby podejmowali zawsze przemyślane decyzje, przedyskutowane, 
skonsultowane i takie, które służą sprawnemu funkcjonowaniu oraz dobru tej gminy. 

         Pan B. Stein apelował również o wsparcie przyszłego wójta, w jego działaniach dla dobra tej 
gminy. Podziękowania również dla sołtysów za wsparcie, pomoc i za  gospodarowanie na tym 
najniższym szczeblu. Na zakończenie Pan B. Stein zadeklarował gotowość pomocy przyszłemu 
wójtowi, jak i radzie, jeśli tylko będzie taka potrzeba. 
          

               W dalszej kolejności Przewodniczący Rady G. Augustyniak, w imieniu Rady Gminy Kluki 
złożył serdeczne podziękowania za długoletnią pracę na rzecz samorządu i za służbę wszystkim 
mieszkańcom Gminy, jednocześnie życząc zasłużonego odpoczynku na emeryturze. 
Podziękowania złożyli również sołtysi Gminy Kluki.

         Następnie ksiądz proboszcz parafii Parzno L. Druh tytułem wstępu przywołał przypowieść z Pisma 
Świętego o 10 trędowatych, którzy zostali uzdrowieni przez Jezusa. Tylko jeden z nich wrócił, 
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żeby podziękować. Dlatego ksiądz proboszcz jako ten jeden przyszedł podziękować, ale w imieniu 
wszystkich dziesięciu: za 40 lat pracy w naszej gminie, za przychylność pana Wójta wobec parafii, 
za zbudowanie normalnych relacji między kościołem, a gminą. „Ze zwykłej przyzwoitości i 
uczciwości w imieniu parafian – dziękuję.”

         Radny J. Dymiński – podziękował również w własnym imieniu, przeprosił za wszystko co złe, a 
podziękował za to co dobre. 

Na zakończenie Przewodniczący Rady poddał głosowaniu wniosek o przeprowadzaniu wyborów:
Za przeprowadzeniem głosowało 7 radnych, 6 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

 Punkt 15 – Zakończenie obrad.

                    O godz. 15:40 Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

…………………………………..                                                          …………………………………

Protokołowała: Danuta Stolarczyk                                                                  Przewodniczący Rady
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